
 تسهیلات ودیعه مسکن فقط برای  4 درصد مستأجران
 منابع وام ساخت به  ودیعه رسید

کارشناس مسکن گفت: در شــرایطی که ما 12 میلیون خانواده مستاجر 
داریم، تسهیلات ودیعه مســکن مصوب در بهترین حالت تنها به 4 درصد 

مستأجران می رسد.
فرشــید ایلاتی ضمن اشــاره به مصوبه امروز پرداخت 40 هزار میلیارد 
تومان تسهیلات ودیعه مسکن، اظهار داشت: سئوال اول این است  که آیا 
سیاست گذار می تواند به همه مستاجران این تسهیلات را پرداخت کند؟ 
مشخصا جواب این سوال خیر اســت اما این ســوال ما را به یک مسیری 

هدایت می کند.
این کارشناس مسکن با اشــاره به اینکه 40 هزار میلیارد تومان تسهیلات 
ودیعه مســکن در بهترین حالت به حدود 500 هزار خانــواده پرداخت 
می شود، گفت: در شرایطی که ما 12 میلیون خانواده مستاجر داریم، این 

تسهیلات به 4 درصد مستاجران می رسد.

تسهیلات ودیعه مسکن در بهترین حالت به 4 درصد مستاجران 
پرداخت می شود

وی در بیان خلاهای اطلاعاتی بازار مســکن افزود: قطعــا در اجرا این 4 
درصد به زیر 2 درصد می رسد، زیرا ما در مسئله کدهای رهگیری صوری 

هنوز فعالیتی نکرده ایم.
ایلاتی تشــریح کرد: در شرایطی که تســهیلات ودیعه مسکن به کمتر از 
4 درصد مستاجران می رسد اما ســیگنال پرداخت آن عمومی است و این 
پیش فرض را در موجران تقویت می کند که مســتاجر تسهیلات گرفته و 
رقم افزایش را اضافه می کند، به معنای دیگر یک تورم انتظاری گسترده با 

یک وام محدود ایجاد کرده ایم.

 تسهیلات ودیعه مسکن یک طرح شکست خورده است
این کارشناس مسکن با اشاره به اینکه اگر بخواهیم این سیاست عملکرد 
واقعی داشته باشد باید به 30 درصد مستاجران پرداخت شود، گفت: اگر 
بخواهیم به 30 درصد مستاجران تســهیلات ودیعه بدهیم به 320 هزار 

میلیارد تومان منابع نیاز است.
وی ادامه داد: متاسفانه این تسهیلات از منابع قانون جهش تولید و تامین 
مسکن اســتفاده می کند و یعنی نظام بانکی به جای پرداخت تسهیلات 
موثر و مثبت ساخت مســکن،  تسهیلاتی شکســت خورده می پردازد و 

منابع قانون جهش تولید عملا هدر می رود.
ایلاتی در بیان نتیجه این مدل سیاســت گذاری در بازار مســکن گفت: 
دولت این سیاســت را اجرا و اعلام نکند، بهتر از شرایطی است که توسط 
رئیس بانک مرکزی اعلام شــد، زیرا یک ضریب تاثیر محدود و آثار منفی 

وسیع را به همراه دارد.
 بر اســاس قانون بودجه 1401 منابع تســهیلات ودیعه مسکن از محل 

قانون جهش تولید مسکن به مستأجران پرداخت خواهد شد.

مسکن  فروش قطره چکانی کالا از سوی کارخانجات

وشی کاهش یافته است گرانفر
سمیه رسولی  رئیس اتــاق اصناف تهران 
گفت: بعضی از کارخانجات، کالاها را بدون 
فاکتور رســمی و به صورت قطره چکانی به 

واحدهای صنفی تحویل می دهند.
قاســم نوده فراهانی در نشست خبری دهه 
تولید و تجارت کــه در وزارت صمت برگزار 
شــد، در مورد گرانی و گرانفروشی، اظهار 
کرد: نگفتم ما گرانــی نداریم، گرانی کالا در 
حوزه اصناف رخ نمی دهد کالا در جای دیگر 
گران می شود و بعد اصناف عرضه می کنند. 
گرانفروشی وجود دارد و قابل انکار نیست اما 
واحدهای صنفی موظفنــد کالا را با فاکتور 
رســمی بخرند در این صورت است که اگر 
از ســود متعارف، پول اضافه تــری بگیرند 

برخورد می شود.
رئیس اتاق اصناف تهــران افزود: 2۸0 هزار 
واحد صنفی در تهــران داریم و فرد متخلف 
هم در بین آنها وجود دارد که البته برخی از 

آنها گرفتار قانون شدند.
کارخانجاتی که می گوینــد قیمت در کف 
بازار تغییر می کند ابتد ا باید پاســخ دهند 
که چرا کالا را بــه صورت قطــره چکانی و 
بدون فاکتور رسمی به واحد صنفی تحویل 
می دهند؟ وقتی کالا بدون فاکتور و گران به 
واحد صنفی می دهند واحد صنفی چه کار 
کند؟ اما از مردم می خواهم از طریق سامانه 

124 تخلفات را حتماً گزارش دهند.
قیمت نان، گفت: قیمت نان باید تغییر کند 
که در حوزه ما نیســت و بایــد وزارت جهاد 

کشاورزی در این خصوص کار کند.

با درج قیمت روی کالا، گرانفروشی 
کاهش یافت

همچنیــن محمدباقر مجتبایــی دبیرکل 
اتاق اصناف ایران نیز در این نشســت گفت: 

در دو ماه امســال 55۸ هزار فقره بازرسی و 
32 هزار مورد تخلــف )5.2 درصد( از قانون 
شناسایی شــد.وی در مورد فروش اجباری 
کالا کنار نان به مردم، اظهــار کرد: صنوف 
اجازه فروش اجباری کالا ندارند و ما قطعاً با 

این موارد برخورد می کنیم.
مجتبایی در مورد گرانفروشــی ماکارونی، 
گفت: در آن زمان که ارز 4200 حذف شد، 
مردم برای خرید روغــن و ماکارونی هجوم 
بردند و وزارت صمــت ابلاغیه داد که کالاها 
را با قیمت جدید بفروشــند تا ازدحام شکل 
نگیرد. به غیر از همان چند روز در بقیه موارد 
این مشــکل را نداریم و با اجرای طرح درج 
قیمت مصرف کننده تقریباً گرانفروشی در 

اصناف نمی بینید.

صاحبان پول و قدرت می خواهند اتاق 
تسلیم خواسته های آنها باشد

حســین ســلاح ورزی نایب رئیــس اتاق 
بازرگانی ایــران نیز در این نشســت اظهار 
کرد: اتاق بازرگانی قدیمی ترین نهاد مدنی 
بخش خصوصی ایران و خاورمیانه اســت و 
قطعاً ایراداتــی دارد. منتهی بعــد از ابلاغ 
اصل 44 قانون اساســی، اتاق از دو مســیر 
مورد هجمه قرار می گیــرد؛ بخش هایی که 
صاحب پول و قدرت هســتند و می خواهند 
اتاق تسلیم خواسته های آنان باشد که وقتی 
این خواســته ها اجرا نمی شود مورد هجمه 
قرار می گیریم. بخش دیگــر نیز حوزه های 
سیاســی اســت که در زمان انتخابات اتاق 
می خواهند در انتخابــات اخلالی به وجود 

آورند.وی افزود: هفته گذشته هیأت رئیسه 
اتــاق بازرگانی با رئیس جمهوری جلســه 
داشــت که وی میانداری بخش خصوصی 
را مورد تاکید قرارداد.ســلاح ورزی تصریح 
کرد: برای امســال حضور جدی تری برای 
توســعه تجارت خارجی و صادرات، حضور 
بخش خصوصی در کشورهای دیگر، تولید 
دانش بنیان و توسعه منطقه ای با همکاری 

استان ها را در دستور کار قرار داده ایم.

قطعی برق واحدها با برنامه ریزی 
خواهد بود

علی رسولیان معاون وزیر صمت نیز در این 
برنامه اظهار کــرد: 1۸4 پروژه با ســرمایه 
گذاری ۹00 میلیارد تومانی در دهه صنعت 

افتتاح خواهد شد. بزرگترین شهرک صنفی 
تولیدی با مشــارکت اصناف ایجاد شده که 

آماده بهره برداری است.
مدیرعامــل ســازمان صنایــع کوچک و 
شــهرک های صنعتی ایران افــزود: وزارت 
صمت در خصــوص تأمین زیرســاخت ها 
حساســیت ویژه ای دارد؛ تــلاش کردیم 
کمترین قطعی بــرق در حوزه صنعت اتفاق 
بیفتد. البته کشــور با کمبود جدی برق در 
زمان های پیک مواجه اســت و اما تاکید ما 
این است که بیشترین صرفه جویی باید در 

سایر بخش ها رخ دهد.
وی ادامه داد: قطعی برق امســال با برنامه 
ریزی خواهد بــود. با مدیران شــهرک ها و 
بخش خصوصی مذاکرات متعددی را انجام 
دادیم تا کمترین اثر منفی را داشته باشد که 
توافق شد حداکثر یک روز از 11 صبح تا 11 

شب قطعی برق را داشته باشیم.
رســولیان در مورد لکه های صنعتی، گفت: 
ساماندهی 3۸ لکه صنعتی را با کمک بخش 

خصوصی در دستور کار قرار داده ایم.
معاون وزیر صمت در مورد جذب ســرمایه، 
اظهار کرد: ستاد ســرمایه گذاری تشکیل 
و آمایــش ســرزمین انجام شــده اســت؛ 
مشوق هایی هم چه در شهرک های صنعتی 
و چه در بخش تسهیلات در نظر گرفته شده 
است.محمدرضا بهرامن رئیس خانه معدن 
ایران نیز در این نشست گفت: برای توسعه 
جامعه معدنــی نیاز به زیرســاخت داریم. 
در بخش ماشــین آلات با کمبود شدیدی 
مواجه بودیم کــه در جهت ورود ماشــین 
آلات اقداماتی انجام شــد اما همزمان نگاه 
ما گسترش تولید داخل نیز است، بنابراین 
به عنوان یک مصرف کننده در کنار هپکو و 

تولیدات داخلی هستیم.

تا فراهم شدن زیر ساخت کالابرگ الکترونیکی  صورت می گیرد

تداوم پرداخت نقـدی یارانه ها
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خانه  هنر   میرا

وزیـر نفت:

 تولید فاز ۱۱ پارس جنوبی
 از مهـرماه آغاز می شـود

وزیـر اقتصاد:

تخصیص بنزین به اشخاص 
و از اولویت  به جای خودر

ج شد خار

در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مطرح شد

کید آیت الله رئیسی  تأ
  بر هدایت نقدینگی بانک ها 

به  سوی تولید

در راستای تکمیل ظرفیت خودروها آغاز می شود
وش بدون قرعه کشی  اولین پیش فر

وز محصولات سایپا از  امر
پس از اعــلام آمادگی برای عرضــه محصولات گروه خودروســازی بدون 
فرآیند قرعه کشــی امــا در قالب ســامانه یکپارچــه، این طــرح از  امروز 
)پنجشــنبه 2 تیرماه( در قالب دو طرح پیش فروش یکساله و پیش فروش 

مشارکت در تولید در جهت تکمیل ظرفیت محصولات آغاز خواهد شد.
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دبیر اطلاع رســانی ســتاد نان اظهار داشــت: خانوار 
هیچ محدودیتی بــرای خرید نان نخواهند داشــت و 
این محدودیت ایجاد نخواهد شــد که خانوار براساس 
تعداد اعضــا و جمعیت امکان حجم مشــخصی از نان 
در روز یا ماه داشــته باشــند. اما اگر کســی تراکنش 
و خریــد غیر منطقی داشــته باشــد، مورد بررســی 
و رصد قــرار می گیرد.میثــم جعفری دربــاره نصب 
کارتخوان های جدید در نانوایی های پایتخت و دلایل 

تغییر دســتگاه های کارتخوان اظهار داشت: در ادامه 
ســاماندهی توزیع  آرد و اختصاص یارانه آرد به نانواها 
که در اســتان هایی مانند زنجان، قزویــن و گیلان به 
اجرا رســید، در حال نصب کارتخوان هــای جدید در 

نانوایی های تهران هستیم.
وی با بیان اینکه تاکید کردیم قرار نیســت برای مردم 
یارانه نان به اجرا برســد، گفت: هر فــردی با هر کارت 
بانکــی می تواند نــان را با همیــن قیمت های مصوب 

و موجود خریــداری کند و قــرار نیســت قیمت نان 
تغییری کند.دبیر اطلاع رســانی ســتاد نان با اشاره به 
نصــب کارتخوان های جدیــد ادامــه داد: آردی که با 
قیمت یارانه ای بین نانوایان توزیع می شــود در برخی 
از نانوایی ها از چرخــه تولید نان خارج و از شــیرینی 
پزی ها سردر میاورد. دبیر اطلاع رسانی ستاد نان تاکید 
کرد: خانوار هیچ محدودیتی برای خرید نان نخواهند 
داشــت و این محدودیت ایجاد نخواهد شد که خانوار 

براساس تعداد اعضا و جمعیت امکان حجم مشخصی 
از نان در روز یا ماه داشته باشند.  اما اگر کسی  تراکنش 
و خرید غیر منطقی داشته باشــد، مورد بررسی و رصد 
قرار می گیرد. محدودیتی برای خرید نداریم اما مصرف 
شخصی هم حدود مشخصی دارد و خرید غیرمنطقی 
مورد بررســی قرار می دهیم چراکه ایــن امکان وجود 
دارد حجم بالای خرید نان برای مصــرف دامداری ها 

استفاده شود .

نان

 خانوارها محدودیتی برای تعداد خرید نان ندارند اما رصد می شوند

با راه اندازی بازار توافقی عرضه و تقاضای ارز

بازار  به آرامـش می رسد
رییس کل بانک مرکزی با بیان اینکه بانک مرکزی از هفته گذشته در تعاملی که با کانون صرافی ها 
 وصرافی های معتبر و صادر کنندگان داشته است به جمع بندی رسیده که بازار توافقی عرضه
 و تقاضای ارز را راه اندازی کند، گفت: این می تواند بازار را به آرامش و ثبات بیشتر برساند



قالیباف در دیوان محاسبات کشور بیان کرد

ویکردها در تدوین برنامه هفتم وم تغییر ر لز

تا فراهم شدن زیر ساخت کالابرگ الکترونیکی  صورت می گیرد

تداوم پرداخت نقـدی یارانه ها 

سیاست
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت مطرح شد
کید آیت الله رئیسی بر هدایت نقدینگی  تأ

بانک ها به  سوی تولید
 

رئیس جمهور پس از اســتماع گزارش بانک مرکزی درباره سیاست ها 
و برنامه های پیشنهادی برای ســاماندهی نظام بانکی در جلسه ستاد 
هماهنگی اقتصــادی دولت، بر ســاماندهی فعالیت های مؤسســات 
اعتباری در حوزه های مولدّ به منظور جلوگیری از رشد نقدینگی و تورم 

تأکید کرد.
 در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت که سه شنبه شب به ریاست 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« برگزار شــد، در ادامه پیگیری مطالبه 
مقــام معظم رهبــری در خصوص ســاماندهی بانک ها و مؤسســات 
اعتباری، بانک مرکزی گزارشــی از سیاست ها و برنامه های پیشنهادی 
برای ساماندهی نظام بانکی و ساماندهی مؤسسات اعتباری با عملکرد 

ناسالم و غیرسازنده ارائه کرد.
رئیس جمهور در ایــن زمینه تأکید کرد که با اتکا بــه مصوبات قانونی، 
هرچه سریع تر آن دســته از مؤسســات اعتباری که با عملکرد ناسالم 
باعث رشــد نقدینگی و تورم در کشور می شوند، ســاماندهی و تعیین 
تکلیف شوند.در این جلسه بانک مرکزی همچنین گزارشی از اقدامات 
تأثیرگــذار در مدیریت بازار ارز را که در روزهــای اخیر منجر آغاز روند 
کاهشــی نرخ آن شــده، ارائه کرد.این اقدامات با اختیــارات مصوب 
شــورای عالی هماهنگی اقتصادی ســران ســه قوه به بانک مرکزی، 

به منظور کنترل و مدیریت نرخ ارز انجام شده است.
در این جلســه مقرر شــد بانک مرکزی با همکاری قوه قضائیه و سایر 
نهادهای ذیربط به تلاش هــای خود برای مدیریت بــازار ادامه دهد تا 
افزیش غیر واقعی نرخ ارز در بازار غیر رســمی کاهش یابد و منطقی تر 

شود.

وزیر اقتصاد:
و  تخصیص بنزین به اشخاص به جای خودر

ج شد  از اولویت خار
وزیر امور اقتصادی و دارایــی اعلام کرد: طرح »واریــز یارانه بنزین به 

حساب هر ایرانی« از اولویت خارج شده است.
سید احســان خاندوزی وزیر امور اقتصادی و دارایی در رابطه با آخرین 
وضعیت اجرای طرح واریز یارانه بنزین به حســاب هــر ایرانی، گفت: 
به جهت اینکه در دولــت چند موضوعِ تصمیم گیــری اقتصادی دیگر 
مدنظر بود این طرح فعلًا از اولویت خارج شده اســت تا دولت در مورد 
سیاســت های اولویت دار تصمیم گیری کند و بعد پرونــده جدید باز 
شــود؛ بنابراین فعلًا اولویت تصمیم گیری و سیاست گذاری برای این 
طرح وجود ندارد.وی با اشــاره به اجرای طرح یارانــه بنزین به صورت 
پایلوت در کیش و قشــم، تصریح کرد: طرح پرداخــت یارانه بنزین به 
صورت پایلوت در کیش و قشــم انجام شــده و اجرای این طرح در آن 
مناطق متوقف نمی شــود.وزیر امور اقتصادی و دارایی بــا بیان اینکه 
اجرای پایلوت طــرح یارانه بنزین در کیش و قشــم از آن جهت بود که 
مشکلات فنی این طرح احصاء شــوند، گفت: در حال حاضر مشکلات 

فنی این طرح کاملًا شناسایی و مرتفع شدند.
خاندوزی در پایان گفت: باز پرداخت یارانــه بنزین به بخش های فاقد 
خودرو در جزیره کیش هم انجام شــده است اما به دلیل اینکه این طرح 
فعلًا در دستور کار توسعه نیســت اجازه دهید هر زمانی که در مورد این 

موضوع تصمیم گیری شد جزئیات آن مطرح شود.

در راستای تکمیل ظرفیت خودروها آغاز می شود
وش بدون قرعه کشی محصولات  اولین پیش فر

وز سایپا از  امر
پس از اعلام آمادگــی برای عرضــه محصولات گروه خودروســازی 
بدون فرآیند قرعه کشــی اما در قالب ســامانه یکپارچــه، این طرح از  
امروز )پنجشــنبه 2 تیرماه( در قالب دو طرح پیش فروش یکســاله و 
پیش فروش مشــارکت در تولید در جهت تکمیل ظرفیت محصولات 
آغاز خواهد شــد. دو هفته پیش، ســخنگوی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت، از فروش محصولات گروه خودروســازی در قابل فروش بدون 
قرعه کشی خبر داد و گفـــت: همزمان با پایان یافتن مهلت واریز وجه 
منتخبان نخســتین طرح فــروش یکپارچه خودروهــا، این آمادگی 
 ،S وجود دارد که پنج محصول گروه خودروسازی سایپا شامل کوییک
کوییک R، ساینا S، ساینا و شاهین، بدون فرآیند قرعه کشی و در قالب 

سامانه یکپارچه عرضه شود.
به گفته این مقام مســئول، میزان عرضه در این طرح، بر اساس ظرفیت 
باقی مانده و احتســاب یک تراز خواهد بود تا مشخص شود چه تعداد از 

خودروهای فوق امکان عرضه بدون قرعه کشی خواهند داشت.
بر این اساس طبق تاکید اخذ شده از ســوی گروه خودروسازی سایپا، 
از  امروز )پنجشنبه 2 تیرم ماه( اولین مرحله فروش بدین شکل )بدون 
قرعه کشــی( در قالب ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو و در قالب دو 
طرح پیش فروش یکســاله برای پنــج محصول ســایپا و پیش فروش 

مشارکت در تولید برای چهار محصول این شرکت آغاز خواهد شد.
متقاضیان می توانند از ســاعت ۹ صبح  امروز )پنج شنبه( با مراجعه به 
 ،sale.iranecar.com ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو به آدرس
پس از ثبت اطلاعات شــخصی و دریافت کد کاربــری و رمز عبور اخذ 

شده از سایت، نسبت به انتخاب نوع خودرو و ثبت نام اقدام کنند.
 لازم به ذکر اســت مشــارکت در این طرح صرفاً از طریق سایت سامانه 
یکپارچه امکانپذیر بوده و در صورت خرید از ســایت های دیگر، سایپا و 

سایر نهادهای ذی ربط مسئولیتی در این زمینه نخواهد داشت.

تریبون

 معاون وزیــر صنعت، معدن و تجــارت از بهره برداری 
از 1۸4 پروژه زیرســاختی در دهه تولیــد و تجارت در 
داخل شــهرک ها و نواحی صنعتی با ســرمایه گذاری 
۹00 میلیارد تومــان خبر داد. »علی رســولیان« در 
نشســت خبری گرامیداشــت دهه تولید و تجارت در 
محل وزارت صمت افزود: این پروژه هــا در بازه زمانی 
یکم تیرماه، روز ملی اصناف تا دهم تیرماه، روز صنعت 

و معدن به بهره برداری خواهند رسید.
مدیرعامــل ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های 
صنعتی ایران اعلام کرد: بزرگ ترین شــهرک صنفی - 
تولیدی با اخذ مصوبه دولت آماده بهره برداری است که 

به صورت مشارکتی با اصناف آماده شده است.
وی به احیاء حدود 2 هزار واحد صنعتی راکد در ســال 
گذشته اشاره کرد که به این ترتیب 15 درصد از تعداد 
واحدهای غیرفعال کاســته شد.رسولیان بیان داشت: 
امســال احیاء 2 هزار واحد راکد دیگر در دســتور کار 
است، از ابتدای امســال تاکنون 1۸۶ واحد راکد احیا 
شــده و افزایش ظرفیت 134 واحد در دستور کار قرار 
گرفت.معــاون وزیر صمــت تصریح کــرد: ۶2 درصد 
واحدهای راکد قابلیــت احیا دارنــد و 5۷ درصد این 

واحدها برای احیاء اعــلام آمادگی کرده اند.
وی خاطرنشــان کرد: بــرای ســال جاری 
افزایش ظرفیت ســه هزار و 300 واحد راکد 
کمتر از 50 درصــد ظرفیت آغاز شــده که 
بخش کوچکــی از منابع مالــی آن از محل 
بودجه داخلی این سازمان و بقیه از اعتبارات 

بانکی، طرح تام و غیره خواهد بود.
قطعی برق صنایع کوچک، حداکثر یک روز

رســولیان درباره تامیــن برق صنایــع کوچک اظهار 
داشــت: امســال عمده قطعی های برق بابرنامه است 
و توافق شد چنانچه کســری جدی برق وجود داشت 
حداکثر در یک روز آن هم بین ساعت های 11 صبح تا 

23 برق در شهرک های صنعتی قطع شود.
وی بــه پیش بینی دو مســیر بــرای تامیــن برق در 
کوتاه مدت اشــاره کــرد و گفت: DGهــای بنگاه ها 
برای زمان اوج مصرف و همچنین اســتقرار CHPها 
به طوری که بتوانند مازاد برق تولیدی شان را ترانزیت 

کرده و به دیگر صنایع بفروشند، در دستور کار است.
مدیرعامــل ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های 
صنعتی ایــران تصریح کــرد: به دســتور وزیر صمت، 

مجوز خرید DGها و CHPهای دســت دوم 
تا پایان شهریورماه امسال اخذ شده است.وی 
ادامه داد: همچنین در شهرک های صنعتی 
مصوب شــد تا به ازای تولید هر مگاوات برق 
یکصد مترمربع زمین رایگان در اختیار قرار 
داده شود.رســولیان بیان داشــت: تاکنون 
افزایش ظرفیت برق در حوزه CHPها 500 
مگاوات بوده و 400 مگاوات نیز توسط DG های خود 
تامین از ســوی واحدهای صنعتی اضافه شــده است.

وی از دریافت مصوبه ایجاد شهرک انرژی خورشیدی 
خبر داد و گفت:  این شــهرک پس از ایجــاد، به بخش 

خصوصی واگذار خواهد شد.
این مقام مســوول همچنیــن به امضــای تفاهم نامه 
ای بــا وزارت نیرو برای خرید تضمینــی برق و کاهش 
بروکراسی در این زمینه اشــاره کرد و افزود: از وزارت 
نیرو مجوز گرفته ایم که تا میــزان 200 کیلو وات برق 

تولیدی به صورت تضمینی خریداری شود.
رسولیان خاطرنشــان کرد: ایجاد ستاد سرمایه گذاری 
ویژه بر اساس آمایش ســرزمینی با دستور وزیر صمت 
در دســتور کار قرار گرفته کــه در آن مناطق مختلف، 

ظرفیت هــای آن مناطــق، همچنین نــوع کالاها و 
محصولاتی که باید تولید شود مورد مطالعه قرار گرفته 

و مشوق هایی نیز در نظر گرفته خواهد شد.
وی یادآور شــد: هیات وزیران در نشست روز 11 خرداد 
به پیشــنهاد معاونت اجرایی رئیس جمهور و به استناد 
اصل 13۸ قانون اساسی، ساماندهی واحدهای صنعتی 
و معدنی اطراف تهران را بر اساس اصول زیست محیطی 
تصویب کرد و در پی آن واحدهای صنعتی و معدنی 3۸ 
لکه صنعتی اطراف تهران بر اساس اصول زیست محیطی 
ســاماندهی خواهند شد.ســازمان صنایــع کوچک و 
شهرک های صنعتی ایران و شــرکت های استانی تابعه 
آن اکنون با دارا بودن 50۹ شهرک و 335 ناحیه صنعتی 
و چهار منطقه ویــژه اقتصادی در حــال بهره برداری، 
۸2 شــهرک و ناحیه صنعتی تخصصی، هفت شهرک 
فناوری، 40 مرکز خدمــات فناوری و کســب وکار، 2 
مجتمع فناوری اطلاعات و خدمات نرم افزاری، ۹۹ هزار 
و 1۶۸ قرارداد منعقده و بهره بــرداری از 4۹ هزار و 221 
واحد صنعتی و ســه هزار و 20۷ واحد کارگاهی، زمینه 
اشتغال مستقیم ۹۸1 هزار و 2۸ نفر را در سراسر کشور 

فراهم کرده است.

صمت

خریدار  رئیس مجلس شــورای اسلامی 
گفت: اگر برنامه هفتم توســعه نیز با همان 
روش ۶ برنامه گذشته تنظیم شود، پایان آن 
نیز به سرنوشــت قبلی ها دچار خواهد شد؛ 

باید رویکرد خود را در این باره اصلاح کنیم.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اســلامی در نخســتین آییــن رونمایی از 
گــزارش ارزیابــی عملکرد قانــون برنامه 
پنج ساله ششم توســعه که با مقامات دیوان 
محاسبات کشور، روســای کمیسیون های 
برنامه و بودجه و محاســبات، کمیســیون 
اصل ۹0، اقتصــادی، اجتماعــی و جهش 
و رونــق تولیــد، و اعضای هیئت رئیســه 
کمیســیون برنامه و بودجه و محاســبات 
مجلس برگزار شــد، ضمن تشــکر از اینکه 
در آســتانه تنظیم برنامه هفتم، گزارشــی 
از عملکــرد برنامه ششــم توســط دیوان 
محاسبات کشــور ارائه شــده است، گفت: 
امروز دیوان محاســبات کشــور در مسیر 
تحول قرار گرفته اســت؛ طبیعی است که 
تحول مســیری طولانی اســت اما همین 
که بر این ریل ســوار شــده و به عنوان یک 
نهاد نظارتی پیش رو در این مســیر حرکت 
می کند حائز اهمیت است.وی افزود: باعث 
افتخار همه ماســت که رهبر معظم انقلاب 
از عملکرد دیوان اظهــار رضایت کردند اما 
توجه داشــته باشــیم همانقدر که این امر 
افتخارآفرینــی دارد به مراتــب بیش از آن 
برای ما مسئولیت در پی دارد؛ لذا باید توجه 

بیشتری به وظایف خود داشته باشیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
محور بحث امروز ما برنامه ششــم و تدوین 
برنامه هفتم است، اظهار کرد: من شخصاً از 
برنامه سوم توسعه که به طور خاص به دلیل 
مسئولیت هایی که داشتم شاهد بوده ام که 
در برنامه های مختلف شــاهد اجرایی شدن 

حدود 30 درصد بوده ایم، فارغ از اینکه این 
بخش از برنامه ها که اجرایی شــده اند تا چه 
میزان اثرگذار و کیفی بوده است. به هر حال 
بسیار مهم است که شــاخص های ما برای 

سنجش و ارزیابی چه بوده است.
قالیباف تاکید کرد: باید به این سوال پاسخ 
بدهیم که اگر این برنامه ها تدوین نمی شد 
همین میــزان از نتایج که امروز شــاهد آن 
بوده ایم اتفاق نمی افتاد؟ به نظر می رســد 
باید بــه دو نکته دقــت کنیــم؛ اول اینکه 
اگر برنامــه هفتم نیز با همان روش شــش 
برنامه گذشته تنظیم شــود پایان آن نیز به 
سرنوشت قبلی ها دچار خواهد شد. در این 
باره بایــد تصمیم جدی بگیریــم و رویکرد 

خود را در این باره اصلاح کنیم.
وی افزود: نکته دوم در این بخش آن اســت 
که اگر کار را رها هم کنیم به نظر می رســد 
همین اتفاقاتی که امروز افتاده، می افتاد. ما 
در بخش اصلی نظام حکمرانی هســتیم که 
حتماً نوع کار و مدیریت ما باید از جنس نسل 
سوم باشــد به این معنا که معطوف به هدف 
حرکت کنیــم، حتماً قــدرت تنظیم گری 
داشــته باشــیم و در کنار آن بتوانیم کنترل 
بر مســائل ایجــاد کنیم، همچنیــن توأم با 
همه اینها قدرت بازگشت پذیری نیز داشته 
باشیم.رئیس مجلس شورای اسلامی اظهار 
کرد: به نظر می رســد در برنامه های توسعه 
قبلی یا چنین نگاهی نداشــته ایم یا قدرت 
و توان آن را نداشــته ایم. متاســفانه قدرت 
حل مســئله ما به شــدت پایین آمده است. 
کدام موضــوع دراز مدت و کوتــاه مدتی را 

توانسته ایم به صورت دقیق حل کنیم؟
قالیباف تاکید کــرد: بنده چهل ســال در 
جایگاه هــای مختلف مدیریتی بــوده ام و 
اطمینان دارم اگر به این دو نکته ای که گفتم 
دقت شود و مسئله محور، کار را پیش ببریم 

می توانیم به راحتی و بــا اطمینان خاطر و 
بدون تردید ثبات اقتصادی را در پنج ســاله 
پیش رو ایجــاد کنیم و جامعــه را به ثبات 
برســانیم؛ البته راحتی نه به ایــن معنا که 
بیکار بنشینیم. نکته آن اســت که ما بیش 
از آنکه به رشد احتیاج داشته باشیم به ثبات 

اقتصادی نیاز داریم.
وی گفت: درآمدهای میلیارد دلاری سالانه 
در یک سال رشد متناسبی به ما نداده است 
و در همه موارد دچار نوســان هســتیم. در 
چنین شــرایطی، دیگر نمی توان حرفی از 
بهره وری، ســرمایه گذاری، رشد و عدالت 
زد، چرا که هرجا را نــگاه کنیم ناترازی را به 
وضوح می بینیم اما با توجــه به نکته ای که 
پیش تر گفتم می توانیم ایــن ناترازی ها را 
حل و فصل کنیم.وی تصریــح کرد: ما قبل 
از اینکه برنامه هفتم توسعه را تدوین کنیم 
نیازمند یک تحلیل دقیق از شرایط محیط 
داخلی و خارجی هستیم چرا که تحت تأثیر 

اینها باید تصمیم گیری کنیم.
رئیس مجلس شــورای اســلامی افزود: در 
زمان تدوین برنامه ششــم تحــت تحریم 
بودیم امــا رقم 20 میلیــارد دلار در بودجه 
آمد و بر اســاس آن احکامی نوشته شد. در 
10 سال گذشــته بالغ بر صد میلیارد دلار 

خروج ارز از کشــور داشــته ایم. این مورد 
دیگر که ربطی به خارج از کشــور ندارد. ما 
می توانســتیم ایــن مبلغ را داخل کشــور 
سرمایه گذاری کنیم و دســتمان را جلوی 

هیچ کس و ناکسی دراز نکنیم.
قالیبــاف تاکید کرد: اگر ایــن مبلغ را برای 
کشــور نگه می داشــتیم می توانستیم ادعا 
کنیــم تکیه به خــود و اقتصــاد مردمی را 
تحقق بخشــیده ایم و در چنین شــرایطی 
حتــی می توانســتیم جــذب 20 میلیارد 
دلار ســرمایه خارجی را نیز اجرایی کنیم. 
همه اینها فرصت هایی اســت کــه آنها را از 
دست داده ایم. این کار ســخت است اما در 
یک قدمی ما قــرار دارد.وی اظهار کرد: در 
حوزه دیوان محاســبات کشور در سالی که 
گذشت شورای هماهنگی دستگاه نظارتی 
در مجمع به همراه ۷ دستگاه دیگر در کنار 
هم قرار گرفته اند و گزارشــات جلسات آنها 
که هــر هفته یک بار تشــکیل می شــود را 
شاهد بوده ام. دیوان محاسبات، کمیسیون 
اصل۹0 و ســایر مجموعه های مربوطه در 

این جلسات حضور دارند.
رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: کاری 
که این دســتگاه نظارتی انجام می دهد مچ 
گیری نیست بلکه پیشگیری است. بنابراین 
با برنامه ریزی به عنوان یک دستگاه نظارتی 
می توانــد تحلیل های دقیقی بــه ما بدهد 
تا بتوانیــم با اولویت بنــدی در گلوگاه های 
مختلف تصمیم گیری کنیم. چنین اقدامی 

برای مدیران ارشد بسیار مورد نیاز است.
قالیباف با بیــان اینکه یک حــوزه نظارتی 
قوی بر هدایت برنامه ها می تواند بسیار مؤثر 
باشــد، تاکید کرد: چه در مجمع تشخیص 
مصلحت که قرار است سیاست های کلان را 
ارائه دهد، چه در دولت که مجری آن است و 
چه در مجلس که قرار است برنامه توسعه را 

تصویب کند، باید هر سه قوا به همراه مجمع 
در هر مقطــع برنامه، کار را بــا هماهنگی و 
توافق یکدیگر ببندند.وی گفت: یعنی امروز 
که قرار اســت سیاست های کلان در مجمع 
قطعی شــود باید حرف دولت و قوه قضائیه 
به درســتی شنیده شــود و مورد بحث قرار 
بگیرد. البته نباید مســئولیت مجمع لوث 
شــود. قطعاً مســئولیت تصمیم گیری در 
حوزه اختیارات مجمع با خود این نهاد است 
که طبیعتاً تأیید نهایی سیاست های کلان 

با مقام معظم رهبری است.
رئیس مجلس شورای اسلامی افزود: وقتی 
قرار است برنامه سیاست های کلان نوشته 
شــود کار با دولت اســت و طبیعتاً مجمع، 
مجلس و قــوه قضائیــه باید بــه دولت در 
اجرای برنامه ها کمــک کنند. همچنین در 
مرحله هایی نیز وقتی برنامه توســعه برای 
تصویب و ابلاغ به مجلس می آید، مسئولیت 
در آن مقطع با مجلس اســت ولــی نیاز به 

همراهی سایر دستگاه ها وجود دارد.
قالیباف گفــت: اگر چنیــن رویکردی در 
تدوین برنامه توســعه صــورت نگیرد و هر 
کس برای خــود جداگانــه تصمیم گیری 
کنــد، نهایتــاً در اجــرا دچار مشــکلاتی 
می شــویم و نمی توانیم برنامه ها را اجرایی 
کنیم. بنابرایــن در کنار مســئله محوری، 
مســئولیت های خود را بادقــت ببینیم و 
تحلیل دقیقی از محیــط داخلی و خارجی 
داشته باشیم.وی با اشــاره به بیانات رهبر 
انقلاب در رابطه با جهاد تبیین، گفت: امروز 
بیش از هر زمــان دیگری به جهــاد تبیین 
نیازمندیم. و باید آن را در میان خود به پیش 
ببریم. ما مکلف هســتیم امید را در جامعه 
زنده نگهداریم. این امکانپذیر نیســت که با 
باورهای دینی و روح انقلاب اسلامی زندگی 

کنیم و ناامید باشیم.

وژه زیرساختی در دهه تولید و تجارت معاون وزیر صمت خبر داد؛ بهره برداری از ۱۸۴ پر

خریدار  ســخنگوی دولت گفت: درباره 
نحــوه پرداخــت یارانه ها تا فراهم شــدن 
زیر ســاخت کالابــرگ الکترونیکی گفت: 
قانونگذار روش کالابرگ را پیش بینی کرده 
اســت و دولت تلاش می کند تا زیر ساخت 
آن را فراهم شــود و تا زمانی که زیر ساخت 
فراهم نشــود، پرداخت یارانه نقدی تداوم 

خواهد داشت.
 علی بهادری جهرمی دربــاره برنامه دولت 
برای بهبود تقویت تیم ملــی فوتبال گفت: 
فدراسیون فوتبال متولی آن است اما دولت 
با توجه به اولویتی که مــردم برای آن قائل 
اســت از هرگونه حمایتی دریغ نمی کند  و 
پیش از این رییس جمهور دســتوراتی را به 
معاون اول خودو وزیر ورزش برای موفقیت 

تیم اعلام کرد.
وی افزود: تأکید رئیس جمهور این اســت 
که بازیکنــان و  کادرفنــی نباید دغدغه ای 
داشــته باشــند و تنها فکر آنها موفقیت در 

جام جهانی باشد.
ســخنگوی دولت درباره نحــوه پرداخت 
یارانه ها تا فراهم شدن زیر ساخت کالابرگ 
الکترونیکی گفت: قانونگذار روش کالابرگ 
را پیش بینی کــرده اســت و دولت تلاش 
می کند تا زیر ســاخت آن را فراهم شود و تا 
زمانی که زیر ساخت فراهم نشود، پرداخت 

یارانه نقدی تداوم خواهد داشت.
بهــادری جهرمی دربــاره معرفــی وزیر 
پیشنهادی جدید تعاون گفت: اطلاع ندارم.

رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در تشریح 
مصوبات هیأت وزیــران گفت: پیرو وعده ی 

رئیس جمهور در سفر به شهرستان  ورامین 
دربــاره تشــکیل فرمانداری ویــژه در این 
منطقه، هیــأت دولت موضوع را بررســی 
و تصویــب کرد که بــر این اســاس وزارت 
کشور مکلف شــد فرمانداری ورامین را به 

فرمانداری ویژه ارتقا دهد.
وی ادامه داد: همچنیــن پیش از این دولت 
لایحــه ای را به منظور اصــلاح دو موضوع 
در بودجه کل کشــور به صورت دو فوریتی 
تقدیم مجلس کرده بود کــه موضوع بحث 
پیش بینــی منبع تأمیــن قیــر در لایحه 

بودجه امســال بود و منابــع از منظر دولت 
قابلیت اعمال نداشت  اما به منظور حمایت 
از حوزه های راه ســازی به ویژه شهرداری ها 
در این زمینه پیشنهاد اصلاحی ارسال شده 

بود.
بهــادری جهرمــی افــزود: همچنیــن 
همزمان پیشــنهادی به منظــور کاهش 
آوار تورمــی که در قانــون بودجه وجود 
دارد مبنی بر نحوه محاســبه نرخ حقوق 
ورودی مطرح شــد که دولت پیشــنهاد 
داد حقــوق ورودی برخــی از کالاها از 

چهار درصــد به یک درصــد کاهش یابد 
اما متأســفانه مجلس با ایــن دو فوریت 
پیشــنهادی دولت موافقت نکــرد و لذا 
کاهش بخشــی از آثار تورمی این مصوبه 

بودجه دولت سلب شده بود.
وی در عیــن حال یادآور شــد کــه امروز 
مجدداً در جلسه هیأت دولت پیشنهادهای 
مجزایی که وزرای نفــت و صمت به دولت 
ارائه کرده بودند بررســی و اســتدلال های 
مختلف مطــرح و نهایتاً مقرر شــد ضمن 
اســترداد لایحه قبلی دو لایحه مجزا با قید 

دو فوریت تقدیم مجلس شود؛ زیرا گمان بر 
این بود که از سوی وزرا و برخی نقل قول ها از 
سوی نمایندگان مجلس این بود که تجمیع 
این دو لایحه ممکن اســت منجر به تصمیم 
گیری متفاوتی در مجلس شده باشد و بر این 
اســاس به طور مجزا این لایحه امروز مورد 

تصویب قرار گرفت.
ســخنگوی دولت درباره دیگر موضوعات 
مطرح شــده در نشســت امــروز هیأت 
وزیــران گفت: مطابــق گزارشــی که از 
ســوی وزیر جهــاد و کشــاورزی درباره 
میزان خرید گنــدم از کشــاورزان ارائه 
شد، تاکنون بیش از ســه و نیم میلیون تنُ 
گندم از داخل خریداری شــده؛ همچنین 
با توجه بــه تصمیمــی که پیــش از این 
اتخاذ شــده بود، برای جلوگیری از کشتار 
جوجه های یک روزه، شــش و نیم میلیون 
تنُ جوجه یک روزه بین روســتاییان عزیز 
به صورت رایگان توزیع شــده اســت که 
وزارت جهــاد در حال پیگیــری مراحل 

واکسیناسیون هست.
بهادری جهرمی آییــن نامه اجرایی مربوط 
به قانــون مالیــات واحدهای مســکونی و 
باغ ویلاهای گران قیمت را از دیگر مصوبات 
جلســه امروز هیــأت دولت عنــوان کرد و 
توضیح داد: یکــی از اولویت هــای دولت، 
فوریت و تســریع در تصویب آیین نامه های 
تکلیفی اســت که مجلس اجــرای آن را بر 
عهده دولت گذاشــته و بر این اســاس این 
آیین نامه ها باسرعت بیشــتری در دستور 

کار است.

آگهی مفقودی
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 راه اندازی خانه خلاق گردشگری و صنایع دستی در دانشگاه علمی کاربردی کردستان

استان

 سنندج - فاطمه ملایی رییس دانشگاه جامع علمی 
کاربردی کردستان گفت: در راســتای اشتغالزایی خانه 
خلاق گردشگری و صنایع دســتی وابسته به این دانشگاه 
در حــال راه اندازی اســت و از ایــده هــای نوآورانه همه 
دانشــجویان حمایت می شــود. عادل سی وسه مرده در 
نشست خبری با خبرنگاران رسانه های جمعی در سنندج 
به آغاز ثبت نام از داوطلبان مقطع تحصیلی کارشناســی 
ناپیوســته از تاریخ ۲۹ خرداد در کردســتان اشاره کرد و 
افزود: ثبت نــام از این داوطلبان تا پنجم تیــر ادامه دارد و 
ثبت نام مقطع کاردانی هم از ۱۴ تــا ۲۱ تیرماه انجام می 
شود. رییس دانشــگاه جامع علمی کاربردی کردستان با 
بیان اینکه در حال حاضر ۲۱۸ رشته محل در مراکز علمی 
کاربردی کردستان شامل ۱۳۱ رشته کاردانی و ۸۷ رشته 
کارشناسی ناپیوســته تدریس می شود گفت: در هرکدام 
از مقاطــع تحصیلی کاردانی و کارشناســی، ۲۹ رشــته 
محل به مجموع رشــته های تحصیلی اضافه شده است. 
سی وسه مرده با بیان اینکه ۱۷۰ دانشگاه در کشور  فعالیت 
دارد که یکی از آنها دانشــگاه علمی کاربردی با ۴۸۰ مرکز 

در سراسر کشور اســت، تصریح کرد: از سه میلیون و ۶۰۰ 
هزار دانشجوی مراکز آموزش عالی کشور، ۲۰۰ هزار  نفر 
در مراکز علمی کاربردی مشغول به تحصیل هستند. وی 
اضافه کرد: در کردستان از پنج هزار و ۲۰۸ دانشجوی ثبت 
نام شده در مراکز علمی، کاربردی ۲ هزار و ۹۷۲ نفر انتخاب 

واحد را انجام داده اند. این مقام مســئول بــا بیان اینکه از 
ابتدای ســال جاری با رعایت اســتانداردهای مناســب،  
آموزش حضوری و ۱۰ درصــد آموز ش ها بصورت مجازی 
بود، افزود: حتی در روزهایی که به دلیل آلودگی هوا و خطر 
بیماری کرونا تعطیل بود، آموزش بصورت مجازی برگزار 

شد.   سی و سه مرده تعداد فارغ التحصیلان دانشگاه علمی 
کاربردی در کردســتان را بیش از ۳۰ هزار دانشجو اعلام 
کرد و گفت: ۷۰ درصد فارغ التحصیلان این دانشگاه شاغل 
هستند. طبق اظهارات وی، دوره های کوتاه مدت با تایید و 
امضای کزارت علوم از سوی دانشگاه علمی کاربردی برای 
متقاضیان برگزار می شود. سی و سه مرده در بخش دیگری 
از سخنان خود از راه اندازی خانه خلاق گردشگری و صنایع 
دستی در این دانشگاه خبر داد و گفت: این مرکز در راستای 
ایجاد شــغل همانند مراکز رشــد، در اختیار دانشجویان 
فعال در زمینه های گردشــگری و صنایع دستی خواهد 
بود که تاکنون برای ایجاد آن در ســه اســتان کردستان، 

خوزستان و خراسان شمالی موافقت شده است.
وی به امضای تفاهم نامه با سازمان آموزش فنی و حرفه ای 
استان به منظور ایجاد کارگاه های جوار دانشگاه گریزی زد 
و افزود: این طرح برای استفاده از امکانات و تجهیزات فنی 
و حرفه ای برای بهبود آموزش دروس عملی اســت که در 
۱۱ مرکز جامع علمی کاربردی فعال اســتان کارگاهی را 

تجهیز و اجرایی می شود.

سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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در حضور روسای جمهور دو کشور انجام شد؛

 امضای تفاهمنامه همكاری های
 نفتی و گازی  ایران و قزاقستان

اهواز -  محمد مجدم   تفاهمنامه همکاری هــای نفتی و گازی در 
حضور روسای جمهور ایران و قزاقستان توسط مدیرعامل شرکت ملی 

نفت ایران امضا شد.
 کمیسیون مشــترک همکاری های دو کشور برگزار شــد و پس از آن 
در حضور سیدابراهیم رئیســی، رئیس جمهور، قاسم ژومارت توکایف، 
رئیــس جمهور قزاقســتان و جــواد اوجی، وزیــر نفــت، تفاهمنامه 
همکاری های مشــترک ایران و قزاقســتان در حوزه نفــت و گاز بین 
محسن خجسته مهر، مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران و مدیرعامل 
شرکت کاز مونای گاز قزاقستان امضا شــد. ایران و قزاقستان دو کشور 
صاحب نام و مطرح در حوزه نفت هســتند که پیش بینی می شود این 
تفاهمنامه که در بندهای آن به همکاری  در زمینه های مختلف اشــاره 
شــده اســت تبدیل به قراردادهای مهم برای اســتفاده از ظرفیت ها و 
توســعه همکاری ها شــود. رئیس جمهوری اســلامی ایران و همتای 
قزاقستانی وی سال گذشته در حاشیه اجلاس همکاری های شانگهای 
در تاجیکســتان با یکدیگر دیدار و گفت و کردند و دراین دیدار قرار شد 
تا همکاری های دو جانبه از جملــه همکاری های ریلی و- افزایش یابد. 
جواد اوجی، وزیر نفت نیز خردادماه امســال در حاشیه همایش انرژی 
باکو با بولات اخکولاکف، وزیر انرژی قزاقستان دیدار و رایزنی کرده بود.

مدیرعامل شــرکت ملی نفت ایران نیز اول خردادماه امســال با معاون 
نخســت وزیر و وزیر تجارت و همگرایی کشــور قزاقســتان در زمینه 

ظرفیت های همکاری دو کشور در حوزه انرژی دیدار کرد.
خجســته مهردر حاشــیه آن دیدار گفته بود: با توجه به تمایل کشور 
قزاقســتان برای همــکاری بــا صنعت نفت کشــورمان، قرار اســت 
کارشناسان دو کشــور زمینه های همکاری توســعه میدان های نفت 
سنگین، ال ان جی، ســوآپ نفت و گاز و فرآورده نفتی و صدور خدمات 
فنی و مهندســی را بررســی کنند و نتیجه مذاکرات کارشناســان دو 
کشور سرانجام بر اســاس برنامه ریزی های انجام شــده به تفاهم نامه 
همکاری میان ایران و قزاقســتان منجر خواهد شــد. بر اســاس این 
گزارش، ۹ تفاهمنامه همکاری  مشــترک میان ایران و قزاقســتان در 
بخش های مختلف، امروز پس از برگزاری کمیسیون مشترک دو کشور 
در مجموعه فرهنگی -  تاریخی ســعدآباد به امضا رسید. همچنین در 
ابتدای مراسم امضای اسناد همکاری دو کشور، رئیسی و توکایف بیانیه 

مشترک دو کشور را نیز امضا کردند.

مدیرعامل آبفای البرز

هر کولر آبی به اندازه 2 نفر آب مصرف می کند
البرز -  مظفری   مدیرعامل آبفای البرز گفت: با رســیدن فصل گرما 
و روشن شدن کولرهای آبی، به طور میانگین به اندازه دو نفر به مصرف 
آب خانوارها اضافه می شــود.ذوالفقار مهدی زاده با اشــاره اینکه طی 
روزهای آینده دمای البــرز به بیش از ۴۰ درجه بالای صفر می رســد، 
اظهار کرد: در این شرایط شــاهد افزایش مصرف آب به واسطه استفاده 
مداوم از کولرهای آبی و افزایش دفعات استحمام و ... هستیم.وی ادامه 
داد: به طور میانگین حدود ۲۸ درصد از مصرف روزانه آب شــهروندان 
البرزی به اســتحمام اختصاص دارد و در روزهای گرم سال این میزان 
افزایش می یابــد.وی همچنین با اشــاره به مصرف بــالای کولرهای 
آبی هم گفت: با رســیدن فصل گرما و روشن شــدن کولرهای آبی، به 
طور میانگین به انــدازه دو نفر به مصرف آب خانوارها اضافه می شــود.

این مسئول تاکید کرد: در اغلب کشــورهای دنیا استفاده از این شکل 
از سیستم های سرمایشی منسوخ شــده چون حجم زیادی آب مصرف 
می کنند.مهدی زاده اضافه کرد: با توجه به اینکه ســال به سال از میزان 
نزولات آسمانی کاسته می شود، مصرف آب به واسطه افزایش جمعیت 
بیشتر می شــود و به واسطه حجم بالای اســتخراج، از میزان منابع آب 
های زیرزمینی کم می شــود، انتظار می رود مردم مدیریت بیشتری در 
مصرف داشته باشند.این مسئول اضافه کرد: اگر در شرایط فعلی مردم 
با صرف هزینه اندک برای کولرهای آبی خود ســایبان نصب و نسبت به 
تنظیم شناور آن اقدام کنند، مدت زمان استحمام خود را به حدود پنج 
دقیقه برســانند و برای شستشــو هم آب کمتری مصرف کنند، شاهد 
صرفه جویی ۱۵ تا ۲۰ درصــدی در مصرف آب خواهیم بود و می توانیم 

تابستان را بدون مشکل پشت سر بگذاریم.

ونمایی از کتاب جامع آزمایشگاه   ر
وشیمی در صنایع نفت، گاز و پتر

  ایلام-حســن بیگی   طی آیینی و با حضور مدیرعامل شــرکت 
پتروشــیمی ایلام از »کتاب جامع آزمایشــگاه در صنایــع نفت، گاز و 

پتروشیمی «رونمایی شد.
مدیرعامل شــرکت پتروشــیمی ایلام در این آیین گفت: ممارســت 
و کوشــش علمی دکتر قبادی و همکاران ایشــان در تالیف این کتاب 

ارزشمند ، جهاد علمی و خدمتی ماندگار در صنعت پتروشیمی است
حسن نجفی ســمنانی با تمجید از این دســتاورد جامع پژوهش محور 
در حوزه آزمایشگاه و صنعت نفت، گاز و پتروشــیمی افزود: تألیف این 
کتاب، اســتمرار موفقیت های فرزندان اســتان و برگ زرینی در تاریخ 
پتروشــیمی ایلام است. کتاب جامع آزمایشــگاه در صنایع نفت، گاز و 
پتروشیمی با تلاش دکتر مســعود قبادی از همکاران واحد آزمایشگاه 
پتروشیمی ایلام و دکتر طوبی ذوالفقاری چاپ شده است دکتر مسعود 
قبادی کارگر نمونه پتروشیمی ایلام در ســال ۱۴۰۱ و فارغ التحصیل 
ممتاز مقاطع ارشــد و  دکتری شیمی معدنی اســت که دارای ۷ جلد 
تالیف و ترجمه کتــاب علمی ، ۱۸ مقاله بین المللــی ISI و ۴ مقاله در 

کنفرانس ملی و بیش از Ceritificate( ۱۶( تخصصی است

کشف 115 راس احشام قاچاق در صالح آباد مهران
ایلام-حســن بیگی   فرمانده مرزبانی ایلام از کشف و ضبط۱۱۵ 
راس احشام قاچاق در سطح حوزه استحفاظی گروهان مستقل مرزی 
صالح آباد خبرداد. سرهنگ ستاد “فرج رستمی با اعلام این خبر اظهار 
داشت: درپی اخبارواطلاعات واصله ازمنابع ومخبرین، مبنی برقاچاق 
احشام در حوزه گروهان مستقل صالح آباد با تعامل اطلاعاتی و با انجام 
کارفنی و رصد اقدامات قاچاقچیان با تاکیــد بررویکرد نظامی دفاعی 

درراستای مبارزه باپدیده شوم قاچاق دردستورکارقرار گرفت.
وی افزود: بلافاصله اکیپی ازمع اطلاعات ســتاد استان و کارکنان ستاد 
گروهان مستقل مرزی صالح آباد با تجهیزات کامل و رعایت کلیه اصول 
حفاظتی،با اجرای گشت و کمین های متعدد درمعابر مورد ظن به تردد 
و مســیر قاچاقچیان، ضمن اجرای طرح مهار و انسداد مرز پوشش داده 
شــد. فرمانده مرزبانی ایلام گفت: در این راستا تعداد ۱۱۵ راس احشام 
)گوســفند( در نقطه صفر مرز که درحال خروج به ســمت خاک عراق 
مشاهده شدند کشف و ضبط شدند و قاچاقچیان با توجه به تاریکی شب 
و توپوگرافی منطقه عرصه را برخود تنگ دیده و بارها کردن احشــام از 
محل متواری گردیدند که تلاش برای دستگیری آنان در دستور کار می 
باشد. سرهنگ رستمی خاطرنشــان کرد: مرزبانان این گروهان، برای 
کشفیات مذکور صورتجلسه تنظیم و جهت سیر مراحل قانونی به مقام 

قضایی تحویل گردید

مدیرعامل شرکت  کرمانشاه -  حسنا فخارزاده
توزیع نیروی برق استان کرمانشاه گفت: کشاورزانی 
که در بــازده زمانی ۱۱ تا ۱۸ به مدت پنج ســاعت با 
شــرکت توزیع همکاری داشته باشــند ۱۹ ساعت 

دیگر از پرداخت بهای انرژی معاف خواهند بود.
محمد مــرادی مدیرعامل شــرکت توزیــع نیروی 
برق استان کرمانشــاه امروز در جمع اصحاب رسانه 
با تأکید بر لزوم همکاری مشــترکان استان با حوزه 
صنعت و برق استان با توجه به شروع فصل تابستان، 
اظهار کرد: براســاس تعارف ابلاغ شــده وزارت نیرو 

ماه های گرم سال خرداد، تیر، مرداد و شهریور است.
وی ادامــه داد: با توجه شــروع گرمــا و افزایش بار 
مصرفی وزارت نیرو برای گذر از پیــک ۱۰۰ برنامه 
مدیریت مصرف تــدارک دیده که با اجــرای آن در 
خرداد هیچگونه خاموشــی و اعمال مدیریتی لحاظ 

نشده است.
مدیرعامــل شــرکت توزیع نیــروی برق اســتان 
کرمانشــاه، از اجرای طرح های تشــویقی در جهت 
مدیریت مصرف برق از سوی مشــترکین خبر داد و 
گفت: ادارات دولتی براســاس مصوبه هیأت وزیران 
ملزم شــده اند کــه در ســاعات اداری مصرف خود 
را نســبت به ســال گذشــته ۳۰ درصد و در ساعت 
غیراداری ۶۰ درصد کاهش دهند؛ همچنین نسبت 
به مــدار آوردن دیزل های اضطراری اقــدام کنند و 

لازم است که مصرف توسط مدیران کل کنترل شود.
وی ادامــه داد: براســاس آیین نامه هــای اجرایی 
کشاورزانی که در بازده زمانی ۱۱ تا ۱۸ به مدت پنج 
ساعت با شــرکت توزیع همکاری داشته باشند ۱۹ 
ســاعت دیگر از پرداخت بهای انرژی معاف خواهند 

بود.
مرادی در خصوص طرح تشــویقی صنایع نیز، اضافه 
کرد: برنامه مدیریــت مصرف از ۱۵ خرداد شــروع 
تا ۱۵ شهریور ادامه دارد که براســاس آن صنایع به 
صنایع داخل شــهرک های صنعتی و صنایع خارج از 

شهرک ها به دو دسته تقسیم شده اند.
وی ادامه داد: صنایع با جابه جایی ایام تعطیلات،کم 
کردن بار مصرفــی در اوج مصرف و همچنین منتقل 
کردن تعطیلات ســالیانه به ماه های غیــر از چهار 
ماه گرم سال می توانند از تشــویق های وزارت نیرو 

بهره مند شوند.

 اهواز -  محمد مجدم معاون اقتصادی رئیس جمهور 
با بیان اینکه کنترل تورم نیاز به زمان دارد؛ گفت: با توجه به 
گرانی های بین المللی در کالاها میزان واردات روند بهتری 

پیدا کرده و گندم و ذرت به میزان کافی وجود دارد.
محسن رضایی با اشاره به وضعیت بازار و گرانی های موجود 
گفت: نگرانی های مردم دغدغه های ما نیز اســت اما چند 
اشکال در کار وجود داشت که همگی در حال برطرف شدن 

هستند.
وی افزود: یکی از مشکلات مسئله نظارت ها بود به طوری که 
سازمان تعزیرات در برخی از شهرستان ها نیرو برای نظارت 

نداشت.
معــاون اقتصادی رئیس جمهــور گفت: میــزان مجازات 
محتکرین و گران فروشــان مربوط به ۲۰ سال گذشته بود، 
عنوان مثال برای فردی که ۱۰ میلیارد تومان احتکار کرده، ۱۰ 
میلیون جریمه اثر چندانی ندارد لذا مجازات ها جدی تر شد و 

ابزار کافی به تعزیرات تعلق گرفت.
وی بیان کرد: با توجه به گرانی های بیــن المللی در کالاها، 
اکنون میزان واردات روند بهتری پیدا کرده و گندم و ذرت به 

میزان کافی وجود دارد.
رضایی عنوان کرد: همچنین کمبودهایی در کُنجانه و دانه 
های روغنی وجود داشــت که باعث شد روغن گران فروشی 
شود اما با بســیجی که صورت گرفت این کمبودها در حال 
برطرف شدن بوده و خوشبختانه وضعیت کالاها بهتر از یک 

ماه قبل است.
وی تصریح کرد: بزرگترین تحولات اقتصادی اگر روی یک 
بستر ناآرامی انجام شود آثار مثبت کار شما دیده نمی شود زیرا 
در یک فضای غیرمناسب صورت می گیرد لذا تورم ۵۰ ساله 

ایران مانند یک باتلاقی، اقتصاد ایران را در بر گرفته است.
در چهار سال اخیر بالای ۳۰ درصد تورم داشته ایم

معاون اقتصادی رئیس جمهور ادامه داد: ما از ســال گذشته 
شــروع کردیم و آرام آرام عوامل این تورم را به کنترل در می 
آوریم ولی این تورم مزمن شده و بخصوص در چهار سال اخیر 

بالای ۳۰ درصد تورم داشتیم که نیاز به زمان دارد.
وی تشریح کرد: تورم ایران در سال های ۹۷ ۹۸، ۹۹ و ۱۴۰۰ 
به ترتیب ۳۰، بیش از ۳۰، ۴۰ و ۴۰ درصد بود که این موضوع 
قدرت خرید مردم را کاهش داده اســت؛ لذا این تورم و این 
باتلاق ۵۰ ساله اقتصاد ایران را باید حل کرد که کار را شروع 
کرده و امیدواریم با بسیج مردمی بتوانیم این موضوع را جمع 

کنیم.

دکتر بهمنی شــهر دار کمالشهر  البرز -  مظفری 
در دیدار امام جمعه کمالشهر گفت :حضورمغتنم پدر 
معنوی شهر در مجموعه شهری و رهنمونهای داهیانه 
ایشان درراســتای ارتقاء سیاسی کمالشهر ،سرلوحه 
امور مدیریت شهری است شهردار کمالشهر در دیدار 
با امام جمعه کمالشهر ضمن ابراز خرسندی از حضور 
ایشــان در مجموعه مدیریت شهری ،ضمن اعلام این 
مطلب افزود: حمایتهای پدرانه و دلسوزانه امام جمعه 
محترم کمالشــهر  از خانواده بزرگ مدیریت شهری و 
رهمنونهای روشنگرانه ایشان ،همواره موجب مباهات 
و تسهیل کننده امور اســت. دکتربهمنی درادامه این 
نشست صمیمی با بررسی مشکلات عمده کمالشهر 

افزود: یکی از مســائلی که مدیریت شــهری همواره 
پیگیر آن است، ارتقاء سیاسی کمالشهر به شهرستان 
می باشــد که با مساعدت مسئولین اســتانی این امر 
در حال بررسی می باشد. شــهردار کمالشهر با تشکر 
از حمایتهــای امام جمعه محتــرم در خصوص بحث 
شهرستان شــدن کمالشــهر و همچنین تلاشهای 
شورای ششم در این راستا گفت: امید است با استفاده 
از پتانسیل های کمالشهر و اراده قوی و روحیه جهادی 
امام جمعه محترم ، شورای ششم و شهرداری ، بتوانیم 
در بحث ارتقاء سیاسی کمالشهر هر چه زودتر به نتیجه 
مطلوب رسیده تا شهروندان فهیم و صبور کمالشهر از 

برکات و آثار آن بهره مند گردند

کرمانشاه

فارس

خوزستان

البرز

مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان:

برق کشاورزی کرمانشاه با یک شرط رایگان می شود

   امضای تفاهم نامه بهره برداری از اتوبوس های دو طبقه گردشگری در شیراز

معاون اقتصادی رئیس جمهور

کنترل تورم   نیاز به زمان دارد

دیدار امام جمعه   کمالشهر با دکتر بهمنی

ــازی  ــن دوره توانمندس ــی دومی ــم مومن اصفهان-مری
ــع،  ــی، صنای ــاق بازرگان ــازرگان کوچــک ات ــوزی ب ــارت آم و مه

ــرد. ــه کار ک ــاز ب ــان آغ ــاورزی اصفه ــادن و کش مع
در دومین دوره توانمندســازی و مهارت آموزی بازرگان کوچک 
احسان شهیر مشاور واحد توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان 
اولین قدم برای موفقیت را آگاهی از مقصد و هدف دانست و افزود: 

بهترین مسیر در زندگی وابسته به هدف است.
وی بر ضرورت استفاده حداکثری والدین از اکوسیستم موجود در 

اتاق بازرگانی اصفهان برای تربیــت کودکان تاکید و تصریح کرد: 
مدیریت یک چرخه و مسیر و فرایند به کارگیری موثر و کارآمد منابع 
است و اتاق بازرگانی اصفهان با شناسایی تجربه بازرگانان در ادوار 
مختلف، بر مبنای یک نظام ارزشی، الگویی برای تربیت کارآفرینان 
آینده طراحی کرده اســت. مدیرکل امور اقتصادی اســتانداری 
اصفهان همچنین یکی از نکات مهم تربیت اقتصادی را آموزش 
مسئولیت پذیری و تدبیر امور دانســت.  علی مهذب مدیر واحد 
توسعه کسب و کار اتاق بازرگانی اصفهان نیز رسالت اتاق بازرگانی 

برای شکوفایی کشور را تربیت نســل آینده در حوزه کارآفرینی و 
کسب و کار بیان کرد.وی آشناسازی کودکان و نوجوانان با الفبای 
کسب و کار و کارآفرینی، درآمدزایی و ســواد مالی در قالب های 
جدید به سبک بازی محوری و کار تیمی را اتفاق فرخنده ای برای 
توسعه اقتصادی کشور دانست.  مهذب در خصوص مدرسه کسب 
و کار اتاق بازرگانی اصفهان نیز گفــت: پارلمان بخش خصوصی 
اصفهان در سه طرح بازرگان کوچک،کارنو و کسباتور به آموزش 
حوزه کارآفرینی به سنین ۸ تا ۳۰ سال پرداخت و در سال ۱۴۰۰ 

درحدود ۴۰۰ نفر در مدرسه کسب و کار دوره های توانمندسازی و 
مهارت آموزی لازم را طی کردند. مدیر واحد توسعه کسب و کار در 
ادامه بر ضرورت فرهنگسازی ارزش آفرینی در بین کودکان تاکید 
کرد.شایان ذکر اســت دوره دوم بازرگان کوچک طی ۱۲ جلسه 
برای رده های سنی ۸ تا ۱۳ سال به آموزش مفاهیمی مانند خلاقیت 
و ایده پردازی، آشنایی با مشــاغل، پول، پس انداز، سرمایه، بانک، 
بازاریابی و فروش، حل مســاله، کارتیمی، توسعه فردی و مهارت 

ارتباط موثر می پردازد.

آغاز به کار دومین دوره توانمندسازی و مهارت آموزی بازرگان کوچک در اصفهان

ساری -اسلامی  علی دایی اســطوره فوتبال ایران با 
حضور در ساختمان اســتانداری مازندران در ساری با 
سیدمحمود حســینی پور اســتاندار این استان دیدار و 

گفت وگو کرد.
 حسینی پور  پس از این دیدار در یاداداشتی درباره این 
دیدار منتشــر کرد ، نوشت که با اســطوره فوتبال ایران 
در باره مســایل ورزشــی مازندران از جمله توریســم 
گردشــگری و ضــرورت تبدیــل مازنــدران به قطب 

گردشگری ورزشی بین المللی صحبت کرد.
استاندار مازندران همچنین نوشــت که با علی دایی در 
باره تیم فوتبال نســاجی هم صحبت کرد و به پرســش 
های مرد اول فوتبال آسیا در باره ورزشگاه شهید وطنی 

پاسخ گفت.
متن کامل یادداشت حسینی پور  استاندار مازندران به 

شرح زیر است :
شــاید علی دایی را بتوان در زمره معدود اسطوره های 

ورزشی قلمداد کرد که با وســواس و دقت نظر خاصی از 
شهرتش استفاده می کند و هیچگاه شهرتش را با سودا 
گری نیامیخته است .  او که سال ها در سطح اول فوتبال 
آســیا و جهان درخشید و به یکی از اســطوره های ملی 
ارزشمند کشور تبدیل شده است امروز به دور از هیاهو 
و پروپاگاندای رایج هم دســت در کار خیر دارد و هم با 
استفاده از ظرفیت های شخصی و ارتباطات سازنده اش 

،در امور اجتماعی و اقتصادی فعال است .
در این نشست دوستانه از همه جا گفت و گو کردیم بویژه 
از تیم با افتخار و قهرمان نساجی و ورزشگاه شهید وطنی 
قائمشــهر پرس و جوکرد که مفصل به ایشــان توضیح 
دادم. از فرصت های منحصر به فرد و خدادادی مازندران 
گفت و بســتری که برای توریسم ورزشی و ایجاد درآمد  
برای مردم مازندران و اینکه احداث دوکمپ ورزشــی 
مدرن می تواند مازندران را به قطب گردشگری ورزشی 

بین المللی و ایجاد رشد اقتصادی پایدار تبدیل نماید.

حضور ارزشمند اسطوره فوتبال ایران و جهان در استان 
مازندران را به عنوان یک فرصت مناســب برای جذب 
ســرمایه گذاران داخلی و خارجی برای توســعه ورزش 
بین المللی می بینم تا در مســیر تعالــی مازندران قوی 
مفتخر به تقدیم ده هزار و چهارصد شهید قهرمان است 
، قرار دهیم . علــی دایی از معدود چهره های شــاخص 
ورزشــی غیربومی اســت که از ورزش مازندران بویژه 
فوتبال آن اطلاعات خوبی دارد و شــخصا تعداد زیادی 
از بازیکنان صاحب شــهرت مازندرانی را که در فوتبال 
کشــور حضور دارند از مازندران شناسایی و به تیم های 
مختلــف معرفی کرد. دایــی که شــخصیتی محبوب 
بیــن مازندرانی هاســت ، تنها در زمانی که ســرمربی 
پرسپولیس بود چند بازیکن از تیم نساجی را برای بازی 
در تیم قرمز پوشــان تهران به خدمت گرفت که از جمله 
آن می تــوان از محمد عباس زاده ،  علــی علیپور ،  امید 

عالیشاه ، مهرداد کفشگری و رامین رضاییان  نام برد.

مازندران

دیدار علی دایی  با استاندار مازندران

 شــیراز - چراغی با امضای تفاهم نامه بهره بــرداری از اتوبوس های دو طبقه گردشــگری، این شــیوه جدید 
گردشگری تا نوروز سال ۱۴۰۲ در شیراز به  بهره برداری می رسد.

طی جلسه ای با حضور سیداحسان اصنافی شهردار شیراز، مهدی نصیری قرقانی رئیس کمیسیون هوشمندسازی 
و فناوری اطلاعات شورای اســلامی شهر شیراز، هادی شه دوست شــیرازی معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
شیراز و سرمایه گذار و مدیر عامل شرکت گشت  و گذار آســان کیش تفاهم نامه بهره برداری از اتوبوس های دوطبقه 

گردشگری در شیراز به امضا رسید.
هادی شه دوست شیرازی معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری شیراز در این جلســه با تصریح بر محدودیت های 
ترافیکی به ویژه در ایام خاص و ضرورت تسهیل دسترسی گردشگر به اماکن زیارتی و گردشگری بیان کرد: باید یک 

شیوه جدید حمل ونقل ایجاد و ظرفیت حمل ونقل فعلی افزایش یابد..
وی تصریح کرد: ما به عنوان اولین کلانشــهر و شهری که زیرســاخت های زیارتی و ســیاحت را لازم دارد، باید به 
ظرفیت های جدید حمل ونقل ورود کنیم که اتوبوس گردشگری متناسب با اقلیم هوایی شیراز یکی از ظرفیت های 

حمل ونقل است و در آینده متناسب با شرایط به سمت ظرفیت های دیگر نیز خواهیم رفت.

سرزمین
روزنامه اقتصادی صبح ایران
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در پی انعقاد تفاهم نامه با وزارت نفت
ارتقا شاخص های بهره وری شرکت های دانش 

بنیان نفتی با حمایت بانک توسعه صادرات ایران
بانک توســعه صادرات ایران و وزارت نفت با هدف حمایت از شــرکت 
های دانش بنیان و فناور داخلی صنعت نفت و افزایش توان رقابتی و در 
نهایت ارتقای شــاخص های بهره وری در اقتصاد، تفاهم نامه همکاری 

منعقد کردند.
به گزارش روابط عمومی بانک توســعه صادرات ایران، دکتر سیدعلی 
حســینی مدیرعامل بانک توســعه صادرات ایران در مراسم انعقاد این 
تفاهم نامه که با حضور وحیــد رضا زیدی فر معاون امور مهندســی و 
پژوهش و فناوری وزارت نفت برگزار شــد، افــزود: موضوع حمایت از 
دانش بنیان ها طی چند سال اخیر در دستور کار بانک توسعه صادرات 
ایران بوده و در سال 1401 براساس نام گذاری و فرمایشات مقام معظم 
رهبری مبنی بر حمایت از این حوزه، مســیر و راهبردهای این سیاست 

روشن شده است.
وی با اشــاره به مقررات و قوانین بالادســتی و تاکید رهبری بر هموار 
ساختن مسیر رشد شرکت های دانش بنیان،اظهار داشت: بانک توسعه 
صادرات ایران ســال گذشــته با همکاری صندوق فناوری نفت، برنامه 
های خود را به صورت اخص برای شناســایی پتانســیل های صادراتی 
شــرکت های دانش بنیان و فناور آغاز و با انعقاد ایــن تفاهم نامه روند 

جدی تری را در این راستا ادامه خواهد داد.
وی گفت: این بانک به عنوان یکی از سهامداران اصلی صندوق فناوری 
شــریف، به منظور ارائه خدمات متمرکز، یکی از شعب خود در تهران را 
به ارائه خدمات به مشتریان معرفی شده از سوی این صندوق و صندوق 

فناوری نفت اختصاص می دهد.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران با اعلام اینکه 50 درصد از شرکت 
های دانش بنیان و فناور صنعت نفت، مشــتری بانک توسعه صادرات 
ایران هســتند، افزود: بر اســاس تفاهم نامه انجام شــده، بانک توسعه 
صادرات ایران مطابق با ضوابط بانک مرکــزی، مجموعه ای از خدمات 
و تســهیلات خود را به شــرکت های دانش بنیان و فناور صنعت نفت و 

شرکت های دارای قرارداد با کشورهای هدف اعطا خواهد کرد.
وی اظهارداشت: پس از معرفی شرکت های دانش بنیان دارای قرارداد 
صادراتی از ســوی وزارت نفت به بانک توســعه صادرات ایران، فرایند 
بررسی امکان اســتفاده از ظرفیت های تسهیلاتی و اعتباری انجام و در 

ادامه خدمات ذکر شده به شرکت ها ارائه می شود.
به گفته حســینی، بانک توســعه صــادرات ایران علاوه بر مشــاوره و 
آموزش شرکت های معرفی شده، تســهیلات کوتاه مدت، میان مدت 
و بلندمدت صادراتی، ضمانتنامه، گشــایش یا ابلاغ اعتبارات اسنادی، 
حواله و نقل و انتقال وجوه برای شرکت های فناور صنعت نفت اعطا می 

کند.
مدیرعامل بانک توسعه صادرات ایران خاطرنشــان کرد: بر اساس این 
تفاهم نامه، بانک اقدام به اعطای خطوط اعتباری کوتاه و میان مدت با 
مشارکت بانک های خارجی به منظور تســهیل واردات و صادرات کالا 
و تجهیزات مورد نیاز شــرکت های دانش بنیان و فناور فعال در صنعت 

نفت خواهد کرد.
حســینی اظهار امیــدواری کرد که ســال 1401، ســالی پربار برای 
مشتریان دانش بنیان باشد ضمن اینکه به عنوان یک بانک توسعه ای، 
آمادگی خود را برای ارائه خدمات به شــرکت هــای فناور صنعت نفت 

اعلام می کنیم.
یادآورمی شــود، این تفاهم نامه بــا حضور مدیرعامل بانک توســعه 
صادرات ایران و وحید رضا زیدی فر، معاون امور مهندســی و پژوهش و 

فناوری وزیر نفت در وزارت نفت به امضای طرفین رسید.

تحقق 201 ریال سود برای وتجارت:
 مهر تایید سهامداران بر صورت های مالی 

بانک تجارت
مجمع عمومی عادی ســالیانه بانک تجارت با موضوع بررسی و تصویب 
صورت هــای مالی این بانک برای ســال مالی منتهی به پایان اســفند 
1400 با حضور ســهامداران، نمایندگان و وکلای قانونی آن ها برگزار 
شد.به گزارش روابط عمومی بانک تجارت، در این جلسه پس از تلاوت 
آیاتی از قرآن کریم، فرشــید فرخ نژاد رییس هیــات مدیره این بانک 
به عنوان رییس مجمع ضمن خیر مقدم به ســهامداران بانک تجارت، 

رسمیت جلسه را با حضور ۶4.5۶ درصد سهامداران اعلام کرد.
وی با تقدیر از حســن اعتماد ســهامداران و همه ذینفعــان این بانک، 
عملکرد بانک تجارت در ســال 1400 را در شرایط دشــوار اقتصادی 
کشور و تحریم های ظالمانه دشمنان عملکردی مثبت ارزیابی و اظهار 
امیدواری کرد که تداوم این روند رو به رشــد در نهایت منتج به رضایت 
و پاسخی به اعتماد ارزشمند ســهامداران به خدمتگزاران خود در این 

بانک باشد.
رییس هیات مدیره بانک تجارت تاکید کرد: برای تحقق این مهم ایجاد 
توازن در ترکیب مشتریان و افزایش سهم بانک در حوزه بانکداری خرد، 
اصناف و کسب و کارهای کوچک و متوســط را در دستور کار قرار داده ایم. 
فرخ نژاد همچنین از کارکنان بانک تجارت که بــا عملکرد خود زمینه 
ساز بهبود عملکرد این بانک در شــبکه بانکی و تحقق اهداف بانک در 

سال 1400 شدند قدردانی به عمل آورد.
دکتر هادی اخلاقــی فیض آثار مدیر عامل بانک تجارت نیز گزارشــی 
مبسوط از عملکرد این بانک در ســال 1400 را برای سهامداران حاضر 
در جلسه تشــریح کرد و گفت: بانک تجارت با 135۹ شعبه، 40 واحد 
ارزی و قریب به 15500 نفر پرســنل توانست سهم خود از سپرده های 
ریالی را در مقطع زمانی منتهی به پایان بهمن ســال گذشــته به ۸.۷ 
درصد در شبکه بانکی ارتقاء و این روند رو به رشد را که از 4 سال گذشته 
آغاز شده ادامه دهد. در بخش ســپرده های جاری نیز بانک تجارت در 

سال گذشته رشد ۸0 درصدی را نسبت به سال ۹۹ تجربه کرد.
وی یکی از توفیقات بانک تجــارت را کاهش هزینه جذب ســپرده ها 
عنوان کرد و افزود: روند کاهشی هزینه جذب سپرده ها در بانک تجارت 
از ســال ۹۷ آغاز شــده و از 14.2 درصد در ســال ۹۷ به ۹.۸ درصد در 

اسفند ماه سال گذشته رسیده است.
دکتر اخلاقی به جایگاه نخســت بانک تجارت در گشــایش اعتبارات 
اســنادی و صدور ضمانتنامه در بین بانک های کشــور اشــاره داشت 
و یادآور شــد: مانده تعهدات اعتبارات اســنادی ریالی بانک تجارت در 
اسفند ماه گذشته رشــد 142 درصدی داشــته که این امر نقش قابل 
توجهی را در درآمدهای بانک ایفا می کند. همچنین رشد ۹۷ درصدی 
عملکرد بانک در صدور ضمانتنامه باعث شــد که بانــک تجارت با در 
اختیار داشتن سهم بالغ بر 50 درصد همچنان جایگاه نخست خود را در 

زمینه تعهدات بین بانک های کشور حفظ کند.
مرور برنامه هــای بانک تجــارت برای حرکــت به ســمت بانکداری 
نوین، مولدســازی دارایی های غیر مولد، و ارائه گــزارش در خصوص 
عملکرد این بانک در حوزه مســئولیت های اجتماعــی، افزایش ۶04 
درصدی ســود انباشــته، افزایش 5۶2 درصدی خالص سود حاصل از 
سرمایه گذاری ها و تشــریح رویکردها و استراتژی های بلندمدت بانک 
تجارت در تثبیت و ارتقای هرچه بیشــتر شــاخص های عملکردی در 
اقتصاد کشور از دیگر محورهای ســخنان دکتر اخلاقی در این جلسه 

بود.
مدیر عامل بانــک تجارت همچنین ابراز امیدواری کرد که با اســتفاده 
از ظرفیت های مختلفی همچون بازار ســرمایه و با حمایت و همراهی 
سهامداران و مشتریان، بانک تجارت گام های موفقیت آمیز بیشتری را 

در ادامه مسیر پیش رو بردارد.

وزیر نفت:
تولید فاز ۱۱ پارس جنوبی از مهرماه آغاز می شود

وزیر نفت از بهره برداری روزانه۶۷0 میلیون فوت مکعب گاز با استفاده 
از توان شرکت های داخلی در طرح توســعه فاز 11 میدان گازی پارس 

جنوبی از مهرماه امسال خبر داد.
جواد اوجی درباره وضع طرح توسعه فاز 11 میدان گازی پارس جنوبی 
گفت: اگر چه آخریــن و بلاتکلیف ترین فاز پارس جنوبــی فاز 11 بود 
و شرکت فرانســوی توتال با وجود انجام مطالعات به  دلیل تحریم ها از 
ادامه کار منصرف شد و پروژه را تحویل داد، اما در دولت مردمی و با آغاز 
کار وزارت نفت در دولت ســیزدهم موضوع بهره برداری و آغاز عملیات 
اجرایی طرح توسعه فاز 11 را در اولویت کاری خود قرار دادیم و با تدابیر 
و ابتکارهایی که همکارانمان در وزارت نفت به خرج دادند به شــما قول 

می دهم مهرماه امسال تولید در طرح توسعه فاز 11 را آغاز کنیم.
وی افزود: پیش بینی می شــود روزانه ۶۷0 میلیــون فوت مکعب گاز از 
طرح توسعه فاز 11 پارس جنوبی به بهره برداری برسد و در این مسیر از 

ظرفیت و توان شرکت های داخلی استفاده کرده ایم.
وزیر نفت در پاسخ به این پرسش که آیا شرکت های داخلی توان لازم را 
به لحاظ فنی برای راه اندازی فاز 11 دارند، اظهار کرد: برای پاسخ به این 
پرسش بیان دو موضوع بسیار مهم است، یکی آغاز بهره برداری از طرح 
توســعه فاز 11 که با ابتکار همکارانمان در شــرکت ملی نفت ایران و با 
جابه جایی سکوی فاز  12C در فاز 11 و حفاری چاه های جدید )با توان 
داخلی( محقق شــد، اما برای ایستگاه تقویت فشــار که مربوط به همه 
فازهای پارس جنوبی است با همکاری مشــاوران داخلی و خارجی در 

وقت خود این موضوع را عملیاتی خواهیم کرد.

ح  صرفه جویی ۱۴۰ میلیون دلاری با اجرای طر
سی ان جی در سال های اخیر

رئیس همایش و مدیر اجرایی اتحادیه کشوری سوخت های جایگزین، 
سی ان جی و خدمات وابســته با بیان اینکه گازســوز کردن 500 هزار 
خودرو باعث صرفه جویی روزانه ۶ میلیون لیتر بنزین می شــود، گفت: 
اجرای طرح ســی ان جی در ســال های اخیر باعث صرفه جویی 140 

میلیون دلاری شده است.
 »علــی محمودیان« در حاشــیه همایــش ســوخت های جایگزین، 
سی ان جی و خدمات وابســته در جمع خبرنگاران با بیان اینکه از سال 
13۹۸ و پس از تصویب مصوبات شــورای اقتصــاد در خصوص تبدیل 
رایگان یک میلیون و دویست و شــش هزار خودروی عمومی به دوگانه 
ســوز وضع صنعت ســی ان جی متحول شــد، افزود: از همــان موقع 
صنعت 20ســاله ســی ان جی دوباره رونق پیدا کرد و اثرات مستقیم و 
غیرمستقیم مطلوبی را بر جای گذاشت.وی با بیان اینکه با شروع عملی 
طرح توسط پیمانکاران در اوایل ســال 13۹۹ همه کارخانه های تولید 
مخازن و کیت های سی ان جی شــروع به فعالیت کردند و کارگاه های 
تبدیل نیز در سراسر کشور فعال شدند، ادامه داد: این صنعت زمینه ساز 
اشــتغال زایی بیش از 50 هزار نفر در بیش از 2500 جایگاه و کارخانه 
تولید مخازن سی ان جی و کیت و همچنین بیش از هزار مرکز خدمات 
خودروهای گازســوز )کارگاه تبدیل( در سراســر کشور شده است؛ در 
واقع در گام دوم توســعه صنعت ســی ان جی پس از وقفه ای، دوباره از 

سال 13۹۸ و با مصوبه شورای اقتصاد آغاز شد.

 140 میلیون دلار صرفه جویی با هزینه کرد ۹0 میلیون دلاری
به گفته وی این طرح تاکنون حدود ۹0 میلیون دلار هزینه در بر داشته 
و بیش از 140 میلیون دلار صرفه جویی مســتقیم ناشی از جایگزینی 
سوخت سی ان جی به جای بنزین حاصل شده که با توجه به گستردگی 

این صنعت در تمام ایران، موجب رونق تولید در کشور نیز شده است.
محمودیان ادامه داد: از ســویی اجرای کامل طرح بــا توجه به جامعه 
هدف اصلــی آن کــه وانت هــای عمومی و تاکســی ها بوده اســت، 
می توانســت باعث جایگزینــی بیــش از 12 میلیون لیتــر بنزین با 
ســی ان جی به طور روزانه شــود که برابر تولید بنزین در 5 پالایشگاه 
تهران، تبریز، شــیراز، لاوان و کرمانشاه اســت.وی تصریح کرد: علاوه 
بر تمام مزایای مســتقیم با وجود این طرح دولت در مقاطعی ســهمیه 
خودروهای عمومــی را در کارگروه اجرایی بنــد ۸ کم کرده که همگی 
به پشــتوانه این طرح بوده و طبق برآوردهای اولیه، میزان صرفه جویی 
غیرمستقیم آن بسیار بیشتر از صرفه جویی غیرمستقیم طرح است که 

آمار دقیق آن را می توان از وزارت نفت دریافت کرد.
مدیر اتحادیه کشوری ســوخت های جایگزین تاکید کرد: با وجود این 
مزیت ها، طرح در ۹ ماه اخیر با مشــکلات زیادی مواجــه بوده و عملًا 

متوقف شده که ضرر و زیان زیادی برای کشور به همراه داشته است.

 صرفه جویی روزانه ۶ میلیون لیتر بنزین با گازسوز کردن
 ۵00 هزار خودرو

وی با اشــاره به اینکه در صورت اجرای این طرح همانند آغاز به کار آن، 
اکنون باید حدود 500 هزار خودرو تبدیل شده بود، اظهار کرد: این امر 
می توانســت به صرفه جویی روزانه حدود ۶ میلیون لیتر بنزین منجر و 
باعث جلوگیری از واردات بنزین در شــرایط خطیر تحریم های کنونی 
شود، اما متأسفانه تبدیل خودروهای به گازســوز در حدود 200 هزار 
خودرو باقی مانده اســت.محمودیان افزود: در واقــع عدم اجرای طرح 
در ماه های اخیر علاوه بر ایجاد ضرر و زیان بــه پیمانکاران که با تولید و 
آماده سازی برای 300 هزار لوله، مخزن و کیت قطعات گازسوز آمادگی 
کامل اجرای فراینــد تبدیل را دارند، باعث به هم خوردن تعادل ســبد 
سوخت و واردات بنزین به کشور پس از چند سال خودکفایی نیز خواهد 
شــد.به گفته این مقام مسئول به جای اســتفاده از این فرصت بی نظیر 
ملی برای صرفه جویی بنزین و صــادرات آن و در نتیجه ارزآوری برای 
کشور در شرایط ســخت تحریم ظالمانه، فرصت سوزی کرده و با توجه 
به مصرف بنزین که نزدیک به تولید بنزین شده است، در آینده نزدیک 

فرصت صادرات را با واردات بنزین عوض خواهیم کرد.
این مقام مسئول عنوان کرد: با یک حساب کتاب ساده می توان متوجه 
شــد که در صورت واردات روزانه ۶ میلیون لیتر بنزین به کشور، دولت 
باید ســالانه حدود 2 میلیارد دلار در شــرایط کنونی ارزی کشور، به 

واردات بنزین تخصیص دهد که تامین آن بسیار سخت خواهد بود.
محمودیان بیان کرد: بر اســاس مصوبه هیئت وزیران از خرداد ســال 
13۹۸ به ازای هر مترمکعب سی ان جی که مالکان خودروهای گازسوز، 
گاز سی ان جی اســتفاده کردند 3۹2 ریال جمع آوری شده که مجموع 
این مبالغ تا به امروز بالغ بر 1000 میلیارد تومان اســت. مقرر بود این 
مبلغ بــرای ایمن ســازی و کمک هزینه مالکان خودروهای گازســوز 
جهت دریافت گواهی ســلامت و کمک هزینه تعویض مخازن فرسوده 
پرداخت شــود. این 1000 میلیارد تومان متعلق به مالکان خودروهای 

گازسوز هستند.
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با راه اندازی بازار توافقی عرضه و تقاضای ارز

بازار به آرامش می رسد

خریدار   رییس کل بانــک مرکزی با بیان اینکه 
بانک مرکــزی از هفتــه گذشــته در تعاملی که 
با کانون صرافی ها وصرافی هــای معتبر و صادر 
کنندگان داشته اســت به جمع بندی رسیده که 
بازار توافقی عرضــه و تقاضــای ارز را راه انداری 
کند، گفت: این می تواند بازار را به آرامش و ثبات 

بیشتر برساند.
علی صالح آبــادی رئیس کل بانــک مرکزی در 
حاشیه جلسه هیات دولت در جمع خبرنگاران در 
رابطه با ساماندهی شــرایط بازار ارز، گفت: بانک 
مرکزی از هفته گذشــته در تعاملــی که با کانون 
صرافی ها وصرافی هــای معتبر و صادر کنندگان 
داشته است به جمع بندی رسیده که بازار توافقی 

عرضه و تقاضای ارز را راه انداری کند. 
وی ادامه داد: از هفته گذشــته امــکان معاملات 
توافقی ارز در صرافی ها فراهم شــد و از دیروز هم 

دربازار متشکل ارزی این امکان فراهم شد.
 زمانی که این امکان در بازار متشکل ارزی باشد 
چون عرضه و تقاضا در ســامانه مشخص که در 
اختیار صرافــی ها و بانک ها هم قــرار میگیرد، 
طبعا عمقا ایــن بــازار افزایش پیــدا می کند 
و پیش بینــی این  اســت که صــادر کنندگان 
متعددی که علاقه مند هســتند ارزی وارد این 
سامانه کنند و با ما هم مذاکراتی داشته اند ، ارز 
خود را در این ســامانه عرضه کنند و خریداران 
هم می تواننــد خریداری کننــد و قیمت ها در 

این بازار  براســاس مکانیســم عرضــه و تقاضا  
خواهد بود.

صالح آبادی خاطر نشان کرد: لذا با عمقی که این 
بازار پیدا می کنــد، می توانــد تقاضاهای واقعی 
که در ســطح بازار وجود دارد را به طور مناســب 
پوشــش دهد و در تعادل و آرامش بازار ارز نقش 

بسزایی داشته باشد.
وی در پایان افزود: پیش بینی من است که با توجه 
به این امکانی که فراهم شــده و طبق گفته خیل 
عظیمی از صادر کنندگانــی که با ما مذاکره کرده 
اند که در صورت  فراهم شــدن این امکان حاضر 
هســتند منابع قابل توجهی را عرضه کنند، این 

می تواند بازار را به آرامش و ثبات بیشتر برساند.

 مریم فدایی اردستانی  رئیس کارگروه تبادل 
انجمن بلاکچین ایران گفت: افراد حقوقی تحت 
هر شــرایطی ملزم به پرداخت مالیــات و تعیین 
ســاز و کار مالی مرتبط به رمزارز در ساختار خود 
هستند.امروزه در بسیاری از کشور های پیشرفته 
مبــادلات ارز دیجیتال بــه عنوان یــک رویداد 
مالیاتی محســوب می شــود و مشــمول قوانین 

مالیات بر درآمد و سود است.
مثلا در کشور فرانســه دولت این کشور نه تنها بر 
مبادلات ارز های دیجیتال با یکدیگر مالیات وضع 
کرده، بلکه  مبــادلات ارز های دیجیتال با ارز های 

فیات نیز مشمول وضع مالیات  شده است.  
در گفت وگو بــا خانم مهکامه شــریف زاد رئیس 
کارگروه تبادل انجمن بلاکچین ایران، به بررسی 

مالیات بازار رمز ارزها  پرداخته ایم.

 چه میزان مالیات بــه ارز های دیجیتال 
تعلق میگیرد؟

میزان مالیات بستگی به شیوه استفاده از رمزارز ها 
دارد. افــراد حقوقی  تحت هر شــرایطی ملزم به 
پرداخت مالیات و تعیین ســاز و کار مالی مرتبط 
به رمزارز در ســاختار خود هســتند اما اشخاص 
حقیقی بســته به نوع عملکرد و اســتفاده خود از 

رمزارز ها ممکن است مشمول مالیات شوند.
اگر فردی به عنوان یک شــخص حقیقی، اقدام به 
تبادل و یا تامین سرمایه ارز دیجیتال خود از یک 
هویت حقوقی رمز ارزی نمایــد، در واقع یک بار 
عملیات مالیاتی خود را بابــت خرید و فروش رمز 
ارز مربوطه انجام داده. زیرا شخص حقوقی تعیین 
تکلیف مالیاتی خود را در قبال خرید یا فروش فرد 

به نهاد مربوطه انجام میدهد.

 در چه صــورت افراد مشــمول مالیات 
می شوند؟

 به طور کلی در 3 دســته مختلف اعم از ســرمایه 
گذاری، اســتخراج و تبادل، اشــخاص مشمول 
مالیات می شــوند. ســاز و کار دقیــق این بحث 
بســتگی به ارائه دســتورالعمل هایی مشخص از 
سوی ســازمان مالیاتی دارد که همچنان ساختار 

مشخصی در این زمینه ارائه نشده است.

 اشخاص حقوقی چه برخوردی با اعطای 

مالیات دارند؟
 اشــخاص حقوقی قبلا بــه صورت ســلیقه ای 
با موضــوع مالیات برخــورد می کردنــد مگر در 
شرایطی که ســاختار منظمی ارائه شده باشد اما 
هم اکنون موضــوع مالیات دارای یک ســاختار 

مشخصی است.

 در تمام کشــور ها به ارز های دیجیتال 
مالیات تعلق میگیرد؟

 تقریبا در اکثر کشــور هایی که رونق اســتفاده از 
رمزارز ها شکل گرفته است، ورود ساز و کار مالیات 
بر درآمد و یا اســتفاده از رمزارز ها نیز انجام شده 
است. در ســال های گذشــته هیچ بحث مالیاتی 
بر رمزارز هــا مطرح نبــود، ولی به مــرور زمان و 
گسترش اســتفاده از رمزارز ها رد پای مالیات بر 
درآمد شــکل گرفت که امر طبیعی و مشــخصی 
اســت.در دنیا، اخذ مالیات از سامانه های تبادلات 
رمزارز با توجه به حجم بــالای معاملات در آن ها، 
کشور ها را بر آن داشت تا هر چه سریعتر ساز و کار 
مالیاتی را تدوین کنند. هم اکنون اکثر کشور هایی 
که رمزارز ها را به رسمیت شناخته اند، آن را نوعی 

دارایی فرض کرده و از آن مالیات اخذ می کنند.

 چگونه مالیــات ارز دیجیتال را پرداخت 
میکنند؟

 پرداخــت مالیات رمزارز هــا از طریق همان پول 
رایج کشور ها انجام می شــود، اما درصد و میزان 
اخذ آن در کشور ها متفاوت هست. شیوه نامه های 
اجرایی پرداخت مالیات رمزارز ها در ساختار های 
حقوقــی همانند ســایر کســب و کارهاســت و 
زیرســاخت های مالی و حســابداری آن باید در 

شرکت های رمزارزی چیده و تدوین شود.

 آیا فرار مالیاتی نیز در این راســتا وجود 
دارد؟

 فــرار مالیاتــی موضوعی اســت که بســته به 
شــیوه های تخلف در هر حوزه ای امــکان پذیر 
است و ارتباط مســتقیمی با حوزه رمزارز و تبادل 
ندارد. در دورانی که قانونــی و تکلیف مالیاتی بر 
عهده کســب و کار های رمزارزی نهاده نشده بود 
برخی شــرکت های فعال رمزارز اقدام به تدوین 
استاندار های مالی و حسابداری رمزارز در کشور 

کردند. 
لذا اشــاره به فــرار مالیاتی حداقل در کســب و 

کار های حقوقی معنایی ندارد.
مگر اینکه در آینــده نتوانیم ســاز و کار مالیاتی 
هوشــمندانه، منطقــی و صحیحی بــرای این 
حوزه تدوین نماییــم و با ارائــه مالیات های غیر 
کارشناسی و درصد های غیر منطقی موجب مرگ 
این حوزه و ضرر کشــور از ارزش افزوده ای که این 
کسب و کار ها ایجاد می کند، شویم. به نوعی فرار 
مالیاتی ارتباط مستقیمی با تعیین ساز و کار غلط 
در راس سازمان مالیات نسبت به کسب و کار ها و 

تورم در کشور دارد.

 مالیات ارز های دیجیتــال بر چه مبنایی 
تعیین می شود؟

 مالیات رمــز ارز ها تقریبا به صورت ســلیقه ای و 
بســته به نظر نهاد های اجرایی مالیاتی هر کشور 
تعیین میگــردد، ولی درصد هــای مربوط به این 
حوزه بایــد به صورت کارشناســی انجام پذیرد و 
لزوم خوشــه بندی کســب و کار ها و افراد در این 

زمینه از نکات حائز اهمیت است.
اخذ مالیات از خوشه های مختلف به صورت برابر 
و با درصدی یکسان کار اشتباهی است در صورتی 
که طبقه بندی آن ها و اخذ مالیات شــناور از هر 
خوشــه میتواند مسیر درســتی با دستاورد های 
بهتری را رقــم بزند؛ لذا دریافت مالیات یکســان 
از هر خوشــه میتواند منجر به کم رنگ شدن یک 
کسب و کار فعال، اما کم سود شود که این جریان 
در چرخه تبادل و اســتخراج به نفع کشور نیست 
و باید همه کســب و کار ها اجــازه رونق و نمایش 
بازدهی خود را داشته باشــند و صرفا اخذ مالیات 
نباید منجر به مرگ کســب و کار هــای فعال، اما 

خرد این حوزه شود.

کارآفرین

مجمــع عمومی عادی ســالانه 
گروه مالی کارآفرین با حضور۹۹ 
درصد ســهامداران و با تصویب 
صورت های مالی گــروه برگزار 
شــد. مجمــع عمومــی عادی 
ســالانه گروه مالی کارآفرین روز 
یک شنبه 2۹ خردادماه و با حضور 
دکتر بهاروندی مدیرعامل بانک 
کارآفرین، دکتر فرشاد محمدپور 

معاون مالی و امــور مجامع بانک 
و رییس مجمع، مجید شمســی 
ناظــر مجمع،حقیقی مدیرعامل 
گروه مالی و منشــی مجمع دیگر 
اعضای هیات مدیــره گروه مالی، 
حســابرس، بــازرس قانونــی و 
نمایندگان صاحبان سهام برگزار 
شــد،صورت های مالــی ســال 
منتهی به 2۹ اســفندماه 1400 

به تصویب رســید.بر اساس این 
گــزارش، در این جلســه پس از 
ارائه گزارش هیات مدیره، بازرس 
قانونی و حســابرس، همچنین 
برنامه های آتی شــرکت توسط 

حاضران به تصویب رسید.
لازم به ذکر اســت که بر اســاس 
صورت های مالی ســال 1400، 
ســود قابل تقســیم محاســبه 

و مقرر شــد تــا برای هر ســهم 
ســود3۸1ریالی پرداخت شود.

در این جلســه همچنیــن اعضا 
تصویــب کردندکــه تدویــن و 
همکاران بعنوان بــازرس اصلی 
و رهیافت و همــکاران به عنوان 
بازرس علــی البدل برای ســال 
مالی منتهی به 2۹ اسفند 1401 

تعیین شوند. 

وه مالی کارآفرین برگزار شد مجمع عمومی عادی سالانه گر

انرژیبانک

رئیس کارگروه تبادل انجمن بلاکچین ایران پاسخ داد

پای مالیات به معاملات رمـز ارزها باز شد؟


